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PROTOKÓŁ nr XV/2019 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 18 grudnia 2019 r. w godzinach 1100 – 1430 

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Mariola Brygida Karpińska 

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn    

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska   

20. Jarosław Schabieński 

21. Sławomir Sieczkowski 

22. Andrzej Turowski 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych 

wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy 

niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XV sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Pawła Krutul – Posła  na Sejm RP oraz Czesława Renkiewicza – 

Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek – Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza 

Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta,  Mariusza 

Klimczyka – Sekretarza Miasta, przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby 

mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców 

prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach wzięli udział 

wszyscy radni, w związku z powyższym istniało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Powitał harcerzy Suwalskiego Hufca Związku Harcerstwa Polskiego im. Tadeusza 

Lutostańskiego, którzy przekazali władzom miasta Betlejemskie Światło Pokoju.  

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad został radnym podany przy 

zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili wniosków, wobec czego Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek 

obrad, w brzmieniu zaproponowanym Państwu radnym przy zwołaniu sesji, został przez Wysoką 

Radę przyjęty.  
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XIV/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  27 listopada 

2019 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej   

w Suwałkach od dnia 27 listopada 2019 roku.   

5. Rozpatrzenie projektu budżetu Miasta  na 2020 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata                                   

2020-2040. 

7. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2020 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji Programu 

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020 realizowanego  

ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  określenia średniej ceny jednostki paliwa  

w mieście Suwałki. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie zarządzenia 

poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru ławników  

do Sądu Okręgowego w Suwałkach, oraz ławników do orzekania w sprawach  z zakresu 

prawa pracy na kadencję od 2020 r. do 2023 r. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XIV/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 listopada 

2019 roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XIV sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

17 grudnia 2019 r. 

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XIV/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia 27 listopada 2019 roku.   

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja  

o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach  

od dnia  27 listopada 2019 roku została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2020 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały,  

który stanowi załącznik nr 7 do protokołu wraz z autopoprawkami – załącznik nr 8 do protokołu. 
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Prezydent Miasta szczegółowo przedstawił projekt budżetu na 2020 rok. Stwierdził,  

że przedłożony projekt budżetu spełnia wszystkie wymogi wynikające z przepisów prawa, jest 

budżetem prorozwojowym, prospołecznym i zabezpieczającym niezbędne środki do realizacji 

zadań ciążących na samorządzie. Jest budżetem trudnym, ale bezpiecznym. Planowane 

dochody wyniosą niemal 488 mln zł, a wydatki – nieco ponad 498 mln zł. Ponad 

dziesięciomilionowy deficyt, czyli różnica pomiędzy dochodami a wydatkami pokryty zostanie 

w całości ze środków pochodzących z zaciągniętego kredytu. Łączna kwota kredytu wyniesie 

25 mln zł, a pozostałe po spłacie deficytu środki mają pokryć bieżące raty wcześniejszych 

zobowiązań kredytowych miasta. Łączne zadłużenie miasta po zaciągnięciu kredytu wyniesie 

225 798 877 zł. Budżet wynoszący blisko 0,5 mld zł zakłada między innymi podwyżki 

wynagrodzeń miejskich pracowników, ponad 70% ogólnych wydatków na oświatę, rodzinę  

i pomoc społeczną, kontynuację dużych projektów inwestycyjnych z roku bieżącego oraz 

fundusze na współpracę z organizacjami pozarządowymi. Największa część środków 

finansowych przeznaczona jest na oświatę i wychowanie, bo aż 147 mln zł. Dużą pozycję  

w planach zajmuje rodzina (104 mln ) i pomoc społeczna (29 mln zł). Zauważył, że powodem 

tego jest to, iż  stajemy się państwem socjalnym i choć te pieniądze zostają w budżecie 

mieszkańców i napędzają konsumpcję, to dla miasta nie generują przychodów. Nie krył,  

że decyzje podejmowane na szczeblu centralnym wpływają niekorzystnie na sytuację  

w mieście. Obniżenie podatku PIT, mniejsze wpływy z subwencji oświatowej, niewielkie  

na razie wypływy z podatku CIT – to wszystko sprawia, że dochody, choć wyższe niż w roku 

ubiegłym, to jednak nie wystarczą na pokrycie wszystkich wydatków, a przecież wiele 

inwestycji udało się już zakończyć. Podkreślił także, że problemy z ustaleniem budżetu  

to nie tylko bolączka naszego miasta. Z tym tematem borykają się wszystkie samorządy.  

Choć plany inwestycyjne na rok 2020 są skromniejsze, to w zamierzeniach jest sporo pozycji, 

m.in. wymiana oświetlenia na oszczędniejsze, ledowe, budowa ul. Miłosza  

i ul. Kochanowskiego na nowym osiedlu, rewitalizacja łaźni, rozbudowa Szkoły Podstawowej 

nr 4, rozbudowa infrastruktury Zespołu Szkół nr 6 w Suwałkach w ramach poprawy jakości 

kształcenia zawodowego, rewitalizacja elewacji I Liceum Ogólnokształcącym. W planach było 

także odświeżenie fasady ratusza, jednak po konsultacjach 700 tys. zł, które na ten cel byłyby 

przeznaczone, postanowiono wydać na remont zaplecza basenu sportowego znajdującego się 

przy Szkole Podstawowej nr 10. Są jednak szanse na wygospodarowanie funduszy  

na odnowienie siedziby władz miasta, co w roku jubileuszu Suwałk jest także ważnym 

przedsięwzięciem. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że projekt budżetu na 2020 rok opiniowały komisje  

Rady Miejskiej, a wypracowane opinie przekazane zostały Komisji Finansowo-Budżetowej, 

która na posiedzeniu w dniu 12 grudnia br., wypracowała ostateczną opinię w sprawie budżetu 

miasta Suwałk na 2020 rok. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił zbiorczą 

opinię Komisji – załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku uchwałą Nr V-00310-8/19 z dnia 3 grudnia 2019 roku w sprawie wyrażenia 
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opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Suwałki na 2020 rok oraz o możliwości 

sfinansowania  planowanego deficytu wydał opinię pozytywną – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Jacek Juszkiewicz odwołując się do biblijnych nawiązań negatywnie wyraził się  

o przedstawionych planach i wytknął brak perspektywicznego myślenia oraz troski o istniejące 

obiekty. Ubolewał, że nie zostały zabezpieczone środki na funkcjonowanie instytucji ważnych 

dla codziennej egzystencji suwalczan, czego przykładem byłby zakup sprzętu dla Zarządu Dróg 

i Zieleni w Suwałkach. Budżet to nie tylko wymiar finansowo-rachunkowy, ale również pewien 

depozyt, który mieszkańcy miasta powierzają Prezydentowi do zarządzania. To dobro wspólne, 

które ma zabezpieczać potrzeby lokalnej społeczności. Kasa naszego miasta jest pusta,  

choć jak twierdzi Skarbnik pusta nie jest - jest tam deficyt. Miasto pięknieje, to fakt. Jednak 

fundamenty tej urody ulegają postępującej erozji. Inwestycje z poprzednich lat z których 

byliśmy tak dumni, dzisiaj są zaniedbane. Szereg inwestycji woła o generalne remonty i bieżące 

naprawy - niewiele z nich się tego doczeka. Pozostaje nam uwierzyć że jest to budżet 

bezpieczny - taki mizerny, cherlawy, nikomu krzywdy nie zrobi, a i fajerwerków z tego też  

nie będzie. Ciekawe czym będzie dysponował kolejny samorząd, czy będzie jakiś potencjał  

czy raczej wielomilionowe długi do spłaty? My jako klub radnych Prawa i Sprawiedliwości 

jesteśmy realistami. Przypomniał, że w poprzednich latach wnioskowano o szereg niezbędnych 

dla poprawy życia mieszkańców inwestycji, które ani wtedy ani teraz nie zostały uwzględnione. 

Radni PiS-u nie będą popierać porośniętego naroślami rakowymi kredytów budżetu. Kończąc 

swą wypowiedź stwierdził, że taki budżet dostaje czerwoną kartkę. 

 

Wojciech Pająk – przedstawiciel Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki” – przywołał przykład 

miasta Helsinki, które aby uczcić stulecie odzyskania niepodległości, zbudowało piękną  

i nowoczesną bibliotekę za 100 mln euro. Na takie przedsięwzięcie naszego miasta nie stać,  

ale inne przykłady dowodzą, że sytuacja Suwałk nie jest zła. Stwierdził, że problemy  

z ustaleniem budżetu mają władze wszystkich miast i radzą sobie z nimi rozmaicie,  

np. Białystok i Poznań zapowiedziały podwyżki cen komunikacji miejskiej, Gdańsk zamierza 

później włączać oświetlenie uliczne, w Kaliszu obcięto dotację dla biblioteki, co może wiązać 

się z zamknięciem filii, Olsztyn z kolei obciął dotacje dla niepublicznych żłobków. Na tym tle 

Suwałki z wykończoną właśnie Suwałki Areną prezentują się stabilnie. Działania związane  

z inwestycjami „hamowane są na czas”, zatem nie będzie trzeba ciąć wydatków bieżących. 

Podkreślił, że Radni Klubu „Łączą nas Suwałki” będą przyglądać się wszystkim wydawanym 

środkom finansowym z budżetu miasta. Zaproponował, żeby środki finansowe przeznaczyć  

na remont basenu w Szkole Podstawowej nr 10  a nie na odnowienie elewacji Ratusza 

Miejskiego. Są trzy kluczowe powody dla których Klub Radnych „Łączą nas Suwałki” poprze 

budżet: jest on proedukacyjny, zakłada inwestycje w oszczędność energetyczną  

oraz optymalizację zamiast drastycznych cięć. 

Sławomir Sieczkowski – radny ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” – zgłosił wiele uwag  

do projektu budżetu Miasta Suwałk na 2020 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej  Miasta 

Suwałk na lata 2020-2040. Budżet Miasta określił mianem budżetu trwania a nie rozwoju. 

Brakuje konkretnej systemowej zmiany myślenia o roli samorządu i braku pochylenia się 

samorządu nad aktywizacją mieszkańców Suwałk. Miarą rozwoju miasta nie może być ilość 

asfaltu, betonu, czy metrów kwadratowych budynków. Sensem inwestycji jest ich funkcja 
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społeczna. Powinno się to określić po skrupulatnej analizie potrzeb, wyborze priorytetów  

i kalkulacji ekonomicznej kosztów, jakie wiążą się z daną inwestycją. Samo przecięcie wstęgi 

przy odbiorach dla niektórych osób jest końcem procesu, a dla dobrego gospodarza ten moment 

to dopiero początek działalności obiektów, które winne być niezbędne dla mieszkańców 

Suwałk, tanie w utrzymaniu i efektywnie wykorzystywane. Przypomniał, że w uchwalonym 

Wieloletnim Programie Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Miasta Suwałki są 

zapisy mówiące o tym, że środki finansowe ze sprzedaży lokali komunalnych przeznacza się 

na utrzymanie w stanie niepogorszonym istniejącego zasobu, a w szczególności na wykonanie 

niezbędnych remontów, modernizacji i inwestycji. Niestety takiego kierunku wydatkowego  

w tym budżecie nie ma. Wyraził protest przeciwko przeznaczaniu funduszy za sprzedaż 

mieszkań komunalnych na bieżącą konsumpcję czy pokrywanie deficytu. Analizując projekt 

budżetu Miasta, jak i projekt WPF na 2020 rok nie widać realnego pomysłu na ograniczenie 

zadłużenia i spłatę długów. Zakłada się drenowanie spółek komunalnych planując zabieranie 

im zysków. Ponadto uważa, że środki finansowe przeznaczone jako dotacje dla organizacji 

pozarządowych i stowarzyszeń są zabezpieczone na zbyt niskim poziomie. A przecież 

organizacje pozarządowe realizując zadania osiągają lepsze rezultaty niż miasto. Poparł 

rezerwację środków finansowych  na dokończenie rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 4. 

Pozytywnie ocenia inwestycje realizowane przy dofinansowywaniu środkami zewnętrznymi, 

czyli poprawę jakości transportu publicznego, czy też modernizację kamienic przy ulicy 

Kościuszki. Liczono na budżet stabilizujący działanie miasta, a nie na łapanie równowagi, 

dlatego Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” nie poprą tego budżetu. 

Jacek Niedźwiedzki stwierdził, że argumentami przemawiającymi za projektem budżetu 

Miasta na 2020 rok są zaplanowane duże środki finansowe między innymi na oświatę  

i wychowanie, rodzinę, pomoc społeczną, czy administrację publiczną. Bardzo ważne dla 

mieszkańców Suwałk jest zabezpieczenie pieniędzy na bony żłobkowe. Znacząca jest też 

planowana podwyżka wynagrodzeń dla ponad 660 najniżej zarabiających pracowników 

samorządowych. Dostrzegł analogię między obecnymi wydatkami i planami na rok przyszły, 

ocenił budżet jako obywatelski, ukierunkowany na socjal, co odpowiada potrzebom 

społeczeństwa, dlatego też radni Ugrupowania Platforma. Nowoczesna Koalicja Obywatelska 

są za przyjęciem przedłożonego projektu budżetu. 

 

Paweł Krutul – Poseł na Sejm RP pochodzący z Białegostoku, reprezentujący Lewicę, który 

odwiedza samorządy podczas głosowań nad budżetami. Przywołał przykład Białegostoku, 

gdzie deficyt wyniesie 173 mln zł. Podobnie jak inne samorządy Białystok również boryka się 

z ustawami, które wprowadził rząd Prawa i Sprawiedliwości. Przede wszystkim jest zbyt mała 

subwencja na oświatę, do tego dochodzi PIT. Mamy z tym duży problem, dlatego Prezydent  

i Radni Białegostoku proponują podniesienie cen biletów komunikacji miejskiej, co wiąże się 

z oburzeniem mieszkańców. Władze miasta są w patowej sytuacji i najprawdopodobniej 

podwyżki zostaną wprowadzone. Co do Suwałk, zazdrości takich obiektów jak Suwałki Arena 

czy Aquapark. W Białymstoku utknęło lotnisko i sądzi, że pierwsze samoloty przylecą właśnie 

do Suwałk. Uważa, że Miasto Suwałki jest w dużo lepszej sytuacji, aby ściągnąć inwestorów. 

 

Czesław Renkiewicz odpowiadając na zarzuty Klubów Radnych PiS oraz Ugrupowania 

„Mieszkańcy Suwałk”, stwierdził, że nie jest to budżet idealny ale optymalny jak na warunki  

w których przyszło go tworzyć. To budżet bezpieczny, kontynuujący rozwój miasta  
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z poprzednich lat, prorozwojowy i stabilny. Osiągnięto optimum i miasto w najbliższych latach 

będzie kompletne. Był czas inwestycji, a teraz wszystko to co zostało zrobione trzeba utrzymać 

na odpowiednim poziomie. Jest dumny z tego, w jakim miejscu obecnie znajduje się nasze 

miasto. Inne samorządy nam zazdroszczą i próbują nas naśladować. Radni z jednej strony 

narzekają na deficyt, a z drugiej cały czas składają wnioski na kolejne inwestycje bez podania 

skąd na te cele wziąć środki. Wspomniał o mającym rozpocząć działalność w styczniu Centrum 

Usług Wspólnych i zdradził, że ma kolejne plany o podobnym charakterze. Przypomniał,  

że Radni niejednokrotnie wnioskowali o odblokowanie sprzedaży mieszkań wchodzących  

w skład Zarządu Budynków Mieszkalnych. Podkreślił, że pieniądze pochodzące ze sprzedaży 

tych mieszkań nie są marnowane i nie należy twierdzić, że majątek miasta jest trwoniony, 

ponieważ i tak ten majątek należy do mieszkańców. Remont chociażby kamienic przy ulicy 

Kościuszki będzie sfinansowany właśnie ze sprzedaży mieszkań komunalnych. Jeśli chodzi  

o zaplanowane środki finansowe w wysokości 5 mln zł dla organizacji pozarządowych uważa, 

że nie są one zbyt niskie. Zamierza w przyszłym roku zwrócić się do organizacji 

pozarządowych NGO-sów, które otrzymują dotację z budżetu miasta, o przedstawienie 

informacji na temat wysokości pozyskanych zewnętrznych środków finansowych. Stwierdził, 

że Miasto Suwałki pod względem rozwojowym jest na wysokim poziomie i choć kilka spraw 

trzeba naprawić  

czy skorygować to  przede wszystkim należy zabezpieczyć funkcjonowanie tego,  

co już w Suwałkach zostało zrobione.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 14 głosów, „przeciw” - 7 głosów, 

„wstrzymujące” - 2 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XV/211/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 grudnia 2019 r. 

w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałki na 2020 rok 

– stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały,  

który stanowi załącznik nr 12 do protokołu wraz z autopoprawkami – załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2020-2040 opiniowały komisje Rady Miejskiej  

w Suwałkach, wypracowane opinie  przekazane zostały Komisji Finansowo-Budżetowej. 

Komisja Finansowo-Budżetowa na posiedzeniu w dniu 12 grudnia br. wypracowała opinię 

zbiorczą. 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił zbiorczą 

opinię Komisji – załącznik nr 14 do protokołu. 

Mariola Brygida Karpińska przedstawiła wyniki egzaminacyjne z przedmiotów zawodowych 

Zespołu Szkół Technicznych i Zespołu Szkół nr 6, które wypadły na bardzo niskim poziomie. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2040 na te dwie szkoły zawodowe 

zaplanowano wydatki w wysokości ponad 7 milionów, a dla porównania dla I Liceum 

Ogólnokształcącego przewidywane wydatki wynoszą 600 tys. zł. Popierając duże inwestycje 

zrealizowane już w naszym mieście, spytała  czy właściwie są finansowane osoby, które 

kształcą naszych uczniów. Sugerowała, żeby podnieść dodatek motywacyjny dla nauczycieli. 

Nie może być tak, że w naszym mieście nauczyciele zarabiają bardzo mało, a uczniowie mają 

jedne z najniższych wyników w województwie podlaskim. Podkreśliła również, że należy 

inwestować w kapitał ludzki, poprzez podwyższenie wynagrodzeń m.in. specjalistom, 

pracownikom kancelarii prawnych i brokerskich, czy pracownikom ochrony.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku uchwałą Nr V-00311-8/19 z dnia 3 grudnia 2019 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Suwałki na 2020 rok oraz o możliwości 

sfinansowania  planowanego deficytu wydał opinię pozytywną – załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 14 głosów, „przeciw” - 7 głosów, 

„wstrzymujące” - 2 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XV/212/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 grudnia 2019 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2020-2040 

– stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2020 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – realizując obowiązek wynikający z § 14 Załącznik Nr 1 do Uchwały 

Nr XLV/553/2018 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie 

przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2020 rok Prezydent 

Miasta Suwałk przedkłada Radzie Miejskiej w Suwałkach  informację z przeprowadzonych 

konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu 

miasta na 2020 rok. 

 

Informację tą wszyscy radni otrzymali wraz z materiałami na Sesję Rady Miejskiej. Informacja 

była przedmiotem obrad Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 9 grudnia br., Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 10 grudnia br., Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego i Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 11 grudnia br. oraz Komisji 

Finansowo-Budżetowej w dniu 12 grudnia br.  

 

Komisje nie zgłosiły uwag i wniosków do przedmiotowej Informacji.  
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Uwag i pytań nie wniesiono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2020 rok została  przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji Programu 

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020 realizowanego  

ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji –  załącznik nr 20 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 23 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XV/213/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 grudnia 2019 r. 

przystąpienia do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” –  

– edycja 2019-2020 realizowanego ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia 

Osób Niepełnosprawnych 

– stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa   

w mieście Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały –  

załącznik nr 23 do protokołu 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

– załącznik nr 24 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 25 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 23 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XV/214/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 grudnia 2019 r. 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  w mieście Suwałki 

–  stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały –  

załącznik nr 28 do protokołu 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –  załącznik nr 29 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

–  załącznik nr 30 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” - 23 głosy) przyjęta została  
 

Uchwała Nr XV/215/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 listopada 2019 r. 

uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, 

których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach 

–  stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały –  

załącznik nr 33 do protokołu 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –  załącznik nr 34 do protokołu 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

–  załącznik nr 35 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 23 głosy) przyjęte zostało  

 

Obwieszczenie 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 grudnia 2019 r. 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki 

–  stanowi załącznik nr 37 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia 

poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały –  

załącznik nr 38 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

–  załącznik nr 39 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 23 głosy) przyjęta została  
 

Uchwała Nr XV/216/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 grudnia 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 

–  stanowi załącznik nr 41 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru ławników  

do Sądu Okręgowego w Suwałkach oraz ławników do orzekania w sprawach z zakresu 

prawa pracy na kadencję od 2020 r. do 2023 r. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że do właściwości Rady Miejskiej w Suwałkach należy 

wybór ławników Sądu Okręgowego i Rejonowego w Suwałkach. W związku z otrzymaną 

informacją o niespełnianiu wymogów formalnych jednego z wcześniej wybranych przez Radę 
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ławników zachodzi konieczność korekty uchwały w sprawie wyboru ławników. Projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem zastał Państwu radnym dostarczony w materiałach sesyjnych.   
 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 23 głosy) przyjęta została 
 

Uchwała Nr XV/217/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 grudnia 2019 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego  

w Suwałkach oraz ławników do orzekania w sprawach z zakresu  

prawa pracy na kadencję od 2020 r. do 2023 r. 

-  stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

 

 

Ad. 14 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Wojciech Pająk krytycznie zaapelował o zwrócenie uwagi na nadmierną wycinkę drzew  

w Suwałkach i poprosił o wcześniejsze informowanie na temat takich planów radnych  

i mieszkańców. 

 

 

Ad pkt. 15 

Zakończenie obrad XV sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że najbliższa sesja planowana jest  wstępnie na dzień  

30 grudnia 2019 r. w sali nr 26 Urzędu Miejskiego.  

 

Kończąc XV sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 

 
Protokół sporządziła:                                                        

Katarzyna Gałazin 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


